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 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي
 

 للاتحاد البرلماني الدولي 138الجمعية العامة الـــ  
 والاجتماعات ذات الصلة

 جنيف، سويسرا       
 2018آذار / مارس  24-28          

 
 
 

 

 
 وقواعده الدولي البرلماني للاتحاد الأساسي النظام على تعديلات

 
 قبل من الدولي البرلماني الاتحاد رئيس إلى الموجهةراسلة الم

 الدولية البرلمانية أوروغواي مجموعة رئيس

 
 2018 فبراير/  شباط 6 مونتيفيديو،

 ،الرئيس سيدتي
 

 بوجهاااة علماااا   الإحاطاااة ضااار    نااار  ، قواعاااد  الاااد ي البرلمااااني لاتحاااادل الأساسااا  النظاااا  علااا  التعاااديلا  إلى بالإشاااا  
 البرلمااااني للاتحااااد الأساسااا  النظاااا  علااا  التعاااديلا   صااايا ة لمناقشاااة  قااا  أنسااا  هاااو هااا ا أن نعتقاااد لا لأنناااا نظرناااا،
 .الد ي

 

 مثاا  هامااة لمسااةلة مناساابة مناقشااة لإجاارا  المطلوبااة العمليااا  أن علمنااا ذلاا ،  ماا . هامااة المقترحااة التعااديلا  أن  ناار 
 ، لم يتم القيا  بها. نظامه الأساس  الد ي البرلماني للاتحاد" الميثاق الأعظم" تعدي 

 

 هااو نحتاجااه مااا فاا ن ؛2017   2016 عااام  في الأساساا  النظااا  علاا  تعااديلا  إدخااا تم  أنااه إلى الإشااا    تجااد 
 إن.الاقتضااا  حساا   تعااديلها التصااويبا  هاا   لتطبياا  الكااافي الوقاا  إتاحااة فيهااا يمكاا  ،أعضااائنا جمياا  تشاام  عمليااة
 إلى  الاسااتما  جيوسياسااية، مجموعااا ك  مواقاا   اتخاااذ مناقشااا  إجاارا  ماا  تمكننااا أن يجاا  إليهااا نحتااا  الااي العمليااة
، مشااا كة،  مناقشااة حااوا  باا جرا  السااما  جوهريااة، تغيااتا  إجاارا  حالااة  في الأخاار ، الااد ي البرلماااني الاتحاااد أجهاا  
 .العملية نتها ا بعد اللاز  الدعم الأساس  لنظامنا يكون أن ذل   سيضم . شمولا   أكثر
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 ترجمة الأمانة العامة للاتحاد البرلماني العربي
 

 أنااه  اات. التعااديلا  ها   بصاايا ة جيوسياسااية، مجموعاة في عضااو أي  كاا ل  التنفي يااة، اللجناة تقااو  أن المشاار    ما 
 - فيهاا النظار يتعان الاي بالتعاديلا  ةوعياتال حاى أ  مسابقة مناقشاة د ن الحااكم لاسالمج في صايا تها الملائام ما  ليس
. تعما  لم لجانهاا أن حاى توقا ، حالاة في ، أ    اواي، مثا  الحاالا ، بعا  في البرلماناا  فياه كان   ال ي الوق   في
  ياااتم البرلماااان، في السياساااية الأحااا ا  جميااا  أعضاااا ها يمثااا  الاااي البرلمانياااة، أ    اااواي لمجموعاااة بالنسااابة الحاااا  هاااو  هااا ا

، متااان أساااا  علااا  الاااد ي البرلمااااني الاتحااااد أعماااا  في المشاااا كة مااا  يمكنناااا ماااا  هاااو بةكملهاااا، تشاااريعية لفاااتر  تعييااانهم
 ./  مستند عل  المعرفةمستدا 

 

  الااد ي البرلماااني الاتحاااد اسااتراتيجيا  تغطيهااا الااي الفااترا  لتقلياا  المناساا  الوقاا  بةنااه نعتاابر لا أننااا ،المنطاا  هاا ا  يتباا 
  لا سااانوا ، خماااس لفااتر  الحالياااة الاسااتراتيجية الاااد ي البرلماااني لاتحاااادالعامااة ل معياااةالج اعتمااد   قاااد. مقااتر  هاااو كمااا
 المعتماد  الوثيقاة مقدماة في ناوق  كما  تعديلا ، إجرا  م  يمنعنا لا  ه ا. الطري  منتص  في تعديلها ينبغ  أنه نعتقد

  لاياااة مااا   أكثااار - الاااد ي البرلمااااني للاتحااااد  ئاساااة مااا  أكثااار إلى يباااد  ماااا علااا  تمتاااد الاساااتراتيجية فاااترا  لأن نفسااها،
 ،الأجااا  قصااات  أعماااا  جااادا     ضااا  الأجااا  طويلاااة   ياااة علااا  الحفاااا  لناااا يتاااي   هااا ا. بلاااداننا في  احاااد  تشاااريعية
 تساتند 2021-2017 للفاتر  الاساتراتيجية أن دائماا   الاعتباا  في الأخ  م  لدينا، للبرلمانا  الأج   طويلة ،متوسطة

 .بلداننا في إجرا ها علينا يتعن الي التعديلا  م  لأعضائها الجماع  العم  ع  ناجمة ،البرلمانا  م  اقتراحا  إلى
 

 في سويساارا،جني  في 135 الجمعيااة العاماة الااا في الاساتراتيجية ها   الااد ي البرلمااني لاتحاادالحاااكم ل لاسالمج اعتماد  قاد
  يمكاااا . ةالعالمياااا وكمااااةالح مما سااااة في مثلاااا  بطريقااااة المشااااا كة ماااا  ذلاااا  مكننااااا  قااااد. 2016 أكتااااوبر/  الأ   تشااااري 

. 2030 لعاا  المساتدامة التنمياة خطاة في الحاا  ها  كماا  عاا ، ب طا  تلت   أن الوق ، بمر   أيضا   تتغت الي للبرلمانا ،
 .التالية المرحلة إلى الد ي البرلماني الاتحاد  ئاسة م  الاستمرا ية ضمان يعطينا  ه ا

 

 .الد ي البرلماني الاتحاد أعضا  جمي  عل  الم كر  ه   تعميم  نطل 
 

 .التقدير آيا  أسم  عل  التةكيد م 
 باسادا يفونإ السناتو  )السيد ( (التوقي )

 البرلمانية؛ أ    واي مجموعة في دائم عضو الوفد  ئيس 
 الد ي البرلماني للاتحاد التنفي ية اللجنة لرئيس الساب  النائ 
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Amendments to the IPU Statutes and Rules 

 
 

COMMUNICATION ADDRESSED TO THE PRESIDENT OF THE IPU BY THE  
HEAD OF THE URUGUAYAN INTERPARLIAMENTARY GROUP 

 
 
 Montevideo, 6 February 2018 

 
Dear Madam President, 
 
With reference to the amendments to IPU’s Statutes and Rules that have been 
presented we see the need to communicate our point of view, since we do not believe 
this is the most appropriate time to be discussing and drafting amendments to IPU’s 
Statutes. 
 
We see that the proposed amendments are significant. To our understanding, 
however, the processes required to properly discuss a matter as important as 
modifying IPU’s "Magna Carta", its Statutes, have not taken place. 
 
It should be recalled that modifications were made to the Statutes in 2016 and 2017; 
what we need is a process involving all of our Members in which sufficient time can 
be allowed for those corrections to be applied and adjusted as may prove necessary. 
 
The process we need must enable us to hold discussions, take positions as 
geopolitical groups, hear from the other IPU organs, and in the case of substantial 
changes, allow for more extensive debate, participation and discussion. This will 
ensure that our Statutes will have the necessary support after the process is 
completed. 
 
It is legitimate for the Executive Committee, as well as any member of a geopolitical 
group, to draft such amendments. But it is not appropriate to draft them in the 
Governing Council without prior discussion or even awareness of the amendments to 
be considered – and at a time when in some cases, such as in Uruguay, parliaments 
have been in recess, so that their committees have not been operating. That is the 
case of Uruguay’s Interparliamentary Group, whose members represent all of the 
political parties in parliament and are appointed for the entire legislative term, which is 
what enables us to participate in IPU’s work on a solid, sustained and knowledgeable 
basis. 
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It is following that logic that we do not consider it timely to reduce the periods covered by IPU Strategies 
as proposed. The current strategy was adopted by the IPU Assembly for a period of five years and we 
don’t think it should be modified midstream. That does not prevent us from making adjustments, as 
discussed in the prologue of the approved document itself, because strategy periods admittedly extend 
over more than one IPU presidency – and more than one legislative term in our countries. That enables 
us to maintain a long-term vision and set the short-, medium- and long-term agendas for our 
parliaments, bearing always in mind that the Strategy for 2017-2021 is based on suggestions from 
parliaments resulting from the collective work of their members, with the adjustments we need to make 
in our respective countries. 
 
The Strategy was adopted by the IPU Governing Council at the 135th Assembly in Geneva, 
Switzerland, in October 2016. That enabled us to participate in an optimal manner in the exercise of 
world governance. Parliaments, which also change over time, can then adhere to a general 
framework, as they do in the case of the 2030 Agenda for Sustainable Development. And that gives 
us the guarantee of continuity from one IPU Presidency to the next. 
 
We request that this note be circulated to all IPU Members. 
 
With assurances of my highest consideration. 
 
 
 

(Signed) Senator Ivonne Passada (Ms.) 
Head of Delegation 

Permanent Member of the Uruguayan 
Interparliamentary Group; Former Vice Chair of 

the Executive Committee of IPU 
 

 
 
 
_______________ 
 
cc:  Mr. Martin Chungong 
 Secretary General of the Inter-Parliamentary Union 
 Geneva, Switzerland  
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